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pensionärsråd (KPR) 2023-05-16 

 

 

Tidpunkt: 10:30-12:00 

Plats: Älvsjö Stationsgata 21, plan 2, rum 270 

 

Närvarande: se sidan 2 i protokollet 

 

Dag för justering: 2023-05-18 

 

 

 

 
 

  

Lena Sernevåg 

Vice ordförande 

Astrid Kågedal 

Ledamot 
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Närvarande: 

  

Vice ordförande:  Lena Sernevåg (PRO)  

 

Ledamöter:  Anders Lidbeck (SPF Seniorerna) 

            Astrid Kågedal (SPF Seniorerna) 

Irene Svensson (SPF Seniorerna) 

Lars-Erik Karlsson (PRO)  

Margaretha Persson (SKPF) 

Marianne Rogell Eklund (PRO) 

  

Ersättare:  Gerthrud Östlinder (SPF Seniorerna)  

                  Karin Schiöld (SPF Seniorerna) 

  Marie-Louise Andersén (SKPF) 

Monica André (SPF Seniorerna) 

Sven-Eric Bergman (PRO) 

 

Övriga: Helena Kivisaari, adjungerad, 

representant för (IKINUORET)  

 

Förhinder: 

 

Ordförande: Lena Hedquist (SPF Seniorerna) 

Ledamot:  Roland Eliasson (SKPF) 

Ersättare:  Claes Tjäder (PRO) 

Inga Lundvall (SKPF) 

Maivor Carlens (SPF Seniorerna) 

Leif Ladeby (PRO) 

 

 

Närvarande tjänstemän: Äldredirektör Patric Rylander och 

administratör Tina Jansheden. 
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1. Mötets öppnande 

Vice ordförande Lena Sernevåg (PRO) öppnar dagens 

sammanträde och hälsar alla välkomna. 

 

2. Genomgång av närvaro 

Sekreterare noterar närvaro. 

 

3. Val av protokolljusterare 

Vice ordförande Lena Sernevåg (PRO) utses att tillsammans 

med ledamot Astrid Kågedal (SPF Seniorerna) justera 

dagens protokoll.  

 

4. Anmälan av övriga frågor samt fastställande av 

dagordning 

a. Fråga kring Färdplanen anmäls och besvaras under 

punkt 9.  

Dagordningen fastställs. 

 

5. Anmälan av protokolljustering KPR 2023-04-18 

Anmälan läggs till handlingarna 

 

6. Anmälan av protokolljustering ÄN 2023-04-25 

Anmälan läggs till handlingarna 

 

7. Remiss 

a. Ärende: Trafikförändringar i SL-trafiken 2023/2024 

(T24) 

Dnr: KS 2023/582 

 

KPR beslutar att lämna följande svar på remissen: 

 

En äldrevänlig stad är en inkluderande och 

tillgänglig stad med en miljö som främjar ett aktivt 

liv - hela livet.” 

 

Kollektivtrafiken är viktig för att seniora personer 

ska kunna leva ett aktivt och självständigt liv - hela 

livet. 

 

När ekonomiska ramar kräver förändringar måste 

man tänka på ovanstående. Det innebär att det är 

viktigt att det finns hållplatser i närheten av 

servicehus, seniorbostäder, vård- och 

omsorgsboenden och områden med många äldre.  
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Det är också viktigt att man kan ta sig till ställen som 

är viktiga för äldre, t.ex. aktivitetscenter, sjukhus, 

vårdcentraler, kyrkogårdar, men det är också viktigt 

att kunna ta sig ut till naturnära områden för 

promenader och till kulturella aktiviteter. 

 

Däremot kan man tänka sig att ändra turtätheter, om 

man ändå kan upprätthålla möjligheter för sittplatser. 

Kanske kan man göra mer reklam för SL 

reseplanerare. 

 

För många äldre som avyttrat bil och sommarställe är 

det uppskattat med båttrafiken till skärgården. Bra att 

många båtlinjer föreslås bli permanenta. 

 

Ett aktivt liv innebär också besök i omgivande 

kommuner som Södertälje, Nynäshamn, Norrtälje, 

Uppsala med flera.  Förslaget att samordna 

biljettsystem med Mälartåg är utmärkt. 

 

Önskemål att förenkla köp av biljett till pendeltåg 

(över regiongräns) från Uppsala till Stockholm. För 

Stockholm till Uppsala är det inga problem. 

 

8. Genomgång av ärenden äldrenämnden 2023-05-23 

a. Ärende: Uppföljning av stadens lex Sarah-

rapportering år 2022 

Dnr: ALD 2023/62 

Handläggare: Tove Bergek Fagerlund och Theresa 

Olsson 

 

Rådet efterfrågar mer konkret information kring formen av 

missförhållanden, gärna med typfall och speciellt i de fall 

som skickas vidare till Inspektionen för vård och omsorg.  

 

Rådet efterfrågar även information kring antalet äldre inom 

äldreomsorgen som drivs i egen regi respektive privat regi. 

 

Patric Rylander föreslår att mer information kring lex Sarah-

rapporteringen hålls under ett av höstens sammanträden och 

rådet är positiva till detta. 

 

b. Ärende: Fördelning av stimulansmedel God och nära 

vård 2023 

Dnr: ALD 2023/75 

Handläggare: Carina Thörnblom 
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Rådet framför att det är viktigt att få ett tryggt mottagande i 

hemmet på sitt hemspråk. 

 

Rådet ställer fråga kring vad stadsdelsnämndernas utsedda 

kontaktpersoner ska utföra i samarbetet med vårdcentralerna. 

Patric Rylander svarar att arbete pågår kring vad 

kontaktpersonens roll ska innehålla.  

 

Rådet framför att det finns flera goda exempel att lära av från 

arbetet med god och nära vård i andra delar av Sverige.  

 

Rådet framför problem kring att det endast går att boka tid 

hos vårdcentralerna för ett ärende i taget. Detta innebär att en 

person som är drabbad av flera sjukdomar måste boka ett 

flertal läkarbesök vilket kan vara påfrestande för den som är 

sjuk. 

Patric Rylander framför KPRs synpunkt vid kommande 

samverkansmöte med regionen.  

 

Rådet kommenterar även att de ser positivt på utökad 

samverkan mellan förskola, skola och socialtjänst. 

 

9. Äldredirektörens information 

Patric Rylander informerar om att stadens nya 

äldreombudsman Margareta Ericsson nu har tillträtt sin 

tjänst. Patric har förmedlat kontaktuppgifter till rådets 

ordförande Lena Hedquist samt till rådets sekreterare Tina 

Jansheden. 

Rådet ser gärna att äldreombudsmannen deltar på KPRs 

sammanträden samt beslutar att bjuda in Margareta Ericsson 

till hösten för att berätta om sitt uppdrag. 

Rådet framför att det är viktigt att arbetet med en äldrevänlig 

stad fortsätter och utvecklas. Rådet anger exempelvis 

framkomlighet samt digitalt utanförskap som viktiga frågor. 

  

Patric informerar om att den genomgång av hörselmiljöer 

som tidigare planerats till sammanträdet i juni enligt 

önskemål från KPR skjuts upp till hösten. 

 

Ärenden till äldrenämndens sammanträde i juni är bland 

annat Tertialrapport 1 samt förslag på Stadsövergripande 

boendeplan 2024. 

Patric informerar om att Färdplan för äldreomsorgens 

utveckling finns med som bilaga till Tertialrapport 1.  
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10. Övriga frågor 

- 

 

 

Sekreterare Tina Jansheden 


